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Pensionärsrådets möte  
den 25 januari 2016 

 

Ledamöter  

Gunnar Sandell, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice 

ordförande 

SPF Farsta 

Inger Sjöberg PRO Farsta Centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta Strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Tjänstgörande ersättare  

-  

Ersättare  

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Sven Engström PRO Farsta centrum 

Toni Eklund SPF Farsta 

  

Adjungerad  

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Tjänstemän  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Michael Boström verksamhetscontroller 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Val av ordförande och vice ordförande för år 2016 

Till ordförande under 2016 utsågs Gunnar Sandell, PRO 

Tallkrogen-Gubbängen, och till vice ordförande utsågs Christina 

Johansson, SPF Farsta. 

 

§ 2  Nya ledamöter och ersättare hälsas välkomna 

Greta Jönsson, SPF Sköndal, och Toni Eklund, SPF Farsta 

hälsades välkommen till rådet. Yvonne Algård, SPF Sköndal, 

adjungerad hälsades även hon välkommen. SPF Sköndal har 

nominerat Yvonne Algård till rådet och nämnden kommer att 

behandla ärendet på nämndens möte den 4 februari. 

 

§ 3  Godkännande av dagordningen, val av justerare 

och tid för justering, anmälan av protokoll från förra 

mötet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden torsdag den 28 januari. 

 

Förvaltningen hörde sig för om rådet har uppmärksammat 

förtydligandet som förvaltningen har skickat ut gällande 

protokollet, § 2, från rådets möte den 7 december – se bilaga 1. 

Rådet bekräftade att de har tagit del av förtydligandet.   

 

Protokollet från rådets möte den 7 december 2015 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 

§ 4  Ärenden till nämndsammanträdet torsdag den 4 

februari 

Ärende nr 2: Verksamhetsberättelse med bokslut 2015 

Det ska noteras att ärendet delades ut vid rådets förmöte varför 

rådet ej har haft möjlighet att sätta sig in i ärendet. Rådet 

återkommer med eventuella synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Fördelning och utvärdering av demokrati- och 

utvecklingsmedlen 

Rådet påpekade att de anser sig vara en del av demokratiarbetet/-

processen/- utvecklingen och saknar en skrivning om rådets 

betydelse i sammanhanget. 
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Ärende nr 7: Ökad sjukfrånvaro vid stadsdelsförvaltningen 

Rådet ställde frågan hur sjukfrånvaron inom äldreomsorgen 

påverkar kvalitén inom verksamheten, främst inom utförarsidan. 

Per-Ove Mattsson svarade att förvaltningen säkerställer att 

erforderlig bemanning finns på plats, vikarier tas in vid 

exempelvis sjukdom.  

 

Rådet efterfrågar en närmare redogörelse gällande 

sjukfrånvarostatistiken inom äldreomsorgen. Rådet vill veta vad 

som ingår i redovisade siffror, vad består ohälsan av. 

Förvaltningen svarade att redovisade siffror avser en mätmånad 

och ohälsan bland aktuella medarbetare kan exempelvis avse 

förkylning, influensa eller annan form av ohälsa.  

 

En diskussion uppstod kring om det är för låg bemanning inom 

aktuella verksamheter. Har förvaltningen för låg personaltäthet i 

förhållande till aktuella uppdrag? Påtalades att så kallad 

överanställning kunde vara lämplig åtgärd för att möta den höga 

sjukfrånvaron. Per-Ove svarade att det inte är aktuellt i dagsläget 

med överanställning och att erforderlig bemanning finns 

säkerställd. Det är oundvikligt att aktuella verksamheter anlitar 

vikarier vid behov, exempelvis vid sjukdom och semesterar. 

 

I sammanhanget nämnde förvaltningen att verksamheterna 

bygger på personcentrerad vård och omsorg och att varje brukare 

ska ha en aktuell genomförandeplan, vilket ska borga för en säker 

omsorg och god kvalitet i verksamhetens utförande. Rådet 

påtalade att inte alla brukare har aktualiserade 

genomförandeplaner. Ordförande efterfrågade en redogörelse 

avseende genomförandeplaner inom hemtjänsten. 

 

Rådet överlämnade en artikel till förvaltningen med rubriken 

”Den svenska vanvården inifrån”, hämtad från Dagens Nyheter 

söndagen den 24 januari. Förvaltningen sade sig ha tagit del av 

artikeln och påtalade samtidigt att innehållet i artikeln inte är 

representativ för hur förvaltningen bedriver aktuella 

verksamheter inom stadsdelsområdet. Detsamma gäller för 

entreprenadsdriven och LOV upphandlad verksamhet inom 
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stadsdeslområdet. Förvaltningen säkerställer att den vård och 

omsorg som erbjuds de äldre är säker och är av god kvalitet. 

 

Ordförande önskar en generell redogörelse avseende stadens 

brukarundersökningar inklusive förvaltningens egna 

undersökningar, då han önskar svar på vad undersökningarna 

bidrar med, fokuserat på kvalitet.  

 

Beslutades att avdelningschef Päivi Kabran bjuds in till något av 

rådets kommande möten, då hon får möjlighet att besvara frågor 

om exempelvis genomförandeplaner och kvalitén inom den del 

av äldreomsorgen som drivs i egen regi. Beslutades även att 

Barbara Bernhardsson, uppföljningsansvarig inom 

biståndsenheten äldreomsorg bjuds in till något av rådets 

kommande möten, då hon får möjlighet att informera om de 

regelbundet återkommande uppföljningar som förvaltningen 

genomför vad gäller entreprenadsdriven verksamhet inom 

stadsdelsområdet inklusive de uppföljningar som genomförs med 

fokus på privat driven hemtjänst inom stadsdelsområdet. 

 

Ärende nr 8: Föreningsbidrag Farsta 2016 

Rådet påtalade att PRO Sköndal känner sig förfördelade, då de ej 

har beviljats något föreningsbidrag för 2016. Föreningen säger 

sig ha skickat in ansökan om föreningsbidrag, men de återfinns 

vare sig bland redovisade föreningar som har beviljats bidrag 

eller bland de föreningar som har fått avslag på sin ansökan. 

Förvaltningen svarade att de ej känner till varför PRO Sköndal 

inte finns med bland de föreningar som har beviljats 

föreningsbidrag, utan ber att få återkomma med besked. 

 

Rådet påtalade även att SPF Sköndal har beviljats lägre anslag 

2016 i jämförelse med 2015 och undrade varför. Förvaltningen 

svarade att nämnden har anslagit 500 000 kronor i 

föreningsbidrag för 2016 och att det är många föreningar som 

ansökt om bidrag. Med undantag för ett par föreningar har 

samtliga föreningar som har ansökt om bidrag beviljats bidrag. 

En förklaring till varför bidraget till SPF Sköndal har minskat kan 

ha att göra med att det är fler föreningar i år som ansökt om 
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bidrag i jämförelse med 2015.   

 

Ärende nr 9: Uppföljning av Farstas kommunala hemtjänst 

Rådet påtalade att det är bra att förvaltningen har vidtagit 

erforderliga åtgärder och att det är positivt att Farsta kommunala 

hemtjänst börjar komma i ordning. Rådet frågade när kvarstående 

brister ska vara avhjälpta och påtalade i sammanhanget att alla 

brukare inte har godkända genomförandeplaner. Förvaltningen 

svarade att verksamheten följer upprättad åtgärdplan. 

 

Se även skrivning ovan under ärende nr 7, där det beslutades att 

avdelningschef Päivi Kabran bjuds in till något av rådets 

kommande möten, då hon kommer att ges möjlighet att besvara 

rådets frågor kring äldreomsorg som drivs i egen regi. 

 

Ärende nr 12: Former för stadsdelsnämndens sammanträden och 

medborgarforum 

Rådet hade i inget att erinra. 

 

Ärende nr 13: Rättelse och fyllnadsvall till stadsdelsnämndens 

pensionärsråd 2016 

Rådet hade i inget att erinra. 

 

Ärende nr 17: Motion (M) om att ge kommunerna verktyg för ett 

tryggt och snyggt offentligt rum 

Rådet hade i inget att erinra. 

 

Ärende nr 18: Detaljplan för fastigheten Perstorp 1 m fl i Farsta 

Rådet påtalade att de ser ett behov av ett nytt vård- och 

omsorgsboende inom stadsdelsområdet. Rådet saknar en 

skrivning om planering för ett vård- och omsorgsboende inom 

Farsta. Rådet bedömer att det kommer att fattas vård- och 

omsorgsplatser inom snar framtid varför rådet understryker 

vikten av att det planeras för vård- och omsorgsplatser i 

kommande byggprojekt inom stadsdelsområdet.  

 

Rådet påtalade även att det är viktigt att se till helheten, att 

inkludera samtliga målgruppers behov av boende. 
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Ärende nr 19: Detaljplan för kvarteret Kavringen 1 mm i 

Hökarängen 

Se rådets synpunkter ovan under ärende nr 18: ”Detaljplan för 

fastigheten Perstorp 1 m fl i Farsta”. 

 

Ärende nr 20: Program för Bagarmossen och Skarpnäck 

Rådet hade i inget att erinra. 

 

§ 5  Information från förvaltningen 

 Per-Ove Mattsson informerade om VP 2016 med fokus på 

äldreomsorg inklusive stadens fyra inriktningsmål. Per-

Ove förklarade hur VP 2016 är uppbyggt och vilka mål 

som är mest angelägna under året. Rådet ställde frågor 

som Per-Ove besvarade. En diskussion uppstod om vem 

som definierar vad som är kvalitet. Det konstaterades att 

begreppet kvalitet är mångfaciterat, innehåller flera olika 

dimensioner och kan belysas ur flera olika perspektiv.  

 Per Ove informerade om Edö vård- och omsorgsboende, 

beskrev kortfattat de olika turerna kring boendet inklusive 

nämndens beslut om boendets framtida inriktning. Enligt 

fastställd tidsplan ska Hus C vara helt tomställt den 30 

juni 2017. Hela hus B med totalt cirka 120 lägenheter 

återlämnas till Micasa och föreslås bli ett så kallat 

mellanboende för äldre. 

 Per-Ove informerade om pågående boendeplanering för 

äldre, som äldreförvaltningen håller i och där 

förvaltningarna regionvis sammarbetar kring framtagande 

av underlag. Rådet påtalade i sammanhanget att det är 

viktigt att Farsta stadsdelsområde sätts i fokus och att 

behovet av boende för äldre ska kunna tillgodoses inom 

det egna stadsdelsområdet. Boende inom stadsdelområdet 

ska inte behöva byta stadsdelsområde för att kunna erhålla 

vård- och omsorgsboende när behov så uppstår. 

 Per-Ove gav en kort redogörelse om ”Villa Tärnö”, 

Brattforsgatan 25, Larsboda. Boendet kommer att 

inrymma 72 boendeplatser med inriktning på både 

somatik och demens. Boendet förväntas vara 

inflyttningsklart under våren 2016 och kommer att drivas 
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av Vardaga före detta Carema Care. I dagläget ingår 

boendet inte i LOV varför det är oklart om boendet 

framöver kommer att erbjuda boendeplatser till 

exempelvis äldre boende inom Farsta stadsdelsområde. 

Staden har ingen rådighet i frågan, men det kan antas att 

boendet framöver kommer att upplåta boendeplatser till 

staden. Rådet föreslog att staden bör utreda möjligheten 

att köpa boendet för stadens räkning. 

 

§ 6  Övriga frågor  

Nytt boende för ensamkommande barn 

Rådet ställde frågor kring barackerna/modulhusen som planeras i 

Fagersjö för ensamkommande barn. Per-Ove Mattsson 

informerade om att det handlar om ett tillfälligt bygglov och som 

är en direkt konsekvens av den flyktingsituation som råder – det 

har under en kort tidsperiod bland annat kommit många 

ensamkommande barn till Sverige. Boendet kommer att rymma 

sammanlagt 84 boplatser. Cirka hälften av platserna är för 

ensamkommande ungdomar som söker asyl och den andra hälften 

är för unga vuxna som har beviljats asyl. Socialförvaltningen 

kommer ansvara för den del som avser ungdomar som ansöker 

om asyl och stiftelsen Hotellhem i Stockholm AB kommer att 

ansvara för den del som avser unga vuxna som har beviljats asyl. 

Majoriteten av ungdomarna är i åldrarna 14-18 år. 

 

Skrivelse från person boende i Fagersjö 

Rådet överlämnade en skrivelse till förvaltningen från en person 

som är boende i Fagersjö, där personen i kritiska ordalag 

beskriver hur Fagersjö har utarmats under en längre tid och där 

personen anser att Fagersjö är att betrakta som ett område i 

förfall. Personen är kritisk till att det planeras fler bostäder i 

området och menar att staden istället borde ta ansvar för de 

personer som redan bor i området genom att förbättra servicen 

som har blivit allt sämre i området. Vidare anmärker personen på 

att det saknas förbindelser att med kollektiva färdmedel ta sig till 

närmaste affärsområde som ligger i Hökarängen. Brevskrivaren 

anmärker även på att det saknas en hållplats längs järnvägen 

mellan Älvsjö och Nynäshamn trots att järnvägsspåret löper intill 
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Fagersjö. Den busstrafik som sedan tidigare finns inom området 

och som bland annat trafikerar Farsta har försämrats genom 

beslut om glesare turtäthet. Ytterligare kritik som lyfts fram i 

skrivelsen är att Fagersjö saknar servicebuss, något som finns att 

tillgå i exempelvis Hökarängen, Sköndal, Högdalen och Farsta 

strand. Skrivelsen överlämnas till nämnden, rådet är medveten 

om de särskilda satsningar som nämnden gör i stadsdelen 

Fagersjö. 

 

Snöröjning 

Rådet anmärkte på att snöröjningen inte fungerar 

tillfredsställande inom samtliga områden i stadsdelsområdet. 

Bland annat hade rådet synpunkter på hur snöröjningen 

ombesörjs längs delar av Lingvägen. Förvaltningen delade ut 

kartor över stadsdelsområdet och redogjorde för vilka områden 

som stadsdelsnämnden ansvarar för, vilka områden 

Trafikkontoret ansvarar för och vilka områden som 

fastighetsägarna ansvarar för. Betonades att respektive part 

ansvarar för renhållning och framkomlighet inklusive snöröjning 

inom respektive område.  

 

Rådet uppmanades att vid eventuella synpunkter som gäller 

snöröjning inom områden där nämnden saknar rådighet och 

ansvar, ta kontakt med ansvarig part för begäran om vidtagande 

av åtgärd. När det gäller nämndens egna markområden som 

denne ansvarar för såsom parkområden var rådet och 

förvaltningen eniga om att dessa områden sköts på ett 

föredömligt sätt. Förvaltningens parkingenjör lyftes fram som en 

bidragande orsak till varför nämndens egna markområden hålls 

efter med goda resultat.   

 

Brukarundersökningar 

Rådet ställde frågor om stadens brukarundersökningar som är 

årligen återkommande och som genomförs med bland annat 

fokus på kvalitén inom äldreomsorgen. Rådet ställer sig frågande 

till vem som lämnar grunduppgifter, vem som de facto besvarar 

enkätfrågorna och värdet av undersökningarna. Vilka slutsatser 

kan staden dra av resultaten som framgår av undersökningarna, 
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mäter staden det som staden önskar mäta? 

 

Fixaren 

Rådet påtalade att ”Fixaren”, den person som kan anlitas av äldre 

inom stadsdelsområdet för enklare göromål i hemmet – till 

exempel byte av glödlampor i takarmaturer – har mycket att göra 

varför väntetiden på att hen ska komma hem till den enskilde är 

lång. Rådet efterfrågar ökad tillgänglighet och kortare väntetider 

på att Fixaren ska kunna anlitas. 

 

§ 7  Planering av 2016 års möten och teman vid rådets 

möten 

Rådet beslutade att punkten skulle utgå, bordläggas till 

näskommande rådsmöte.  

 

§ 8  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom balanslistan över rådets frågor, besök och 

liknande och beslutade att listan ska uppdateras i samband med 

nästkommande rådsmöte – se bilaga 2. 

 

Rådet har sedan tidigare beslutat om mötestider för år 2016. 

 

§ 9  Nästa möte 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag den 29 februari 2016. 

 

§ 10  Mötet avslutas 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


